

PEMBERITAHUAN PERTANYAAN

DEWAN RAKYAT, MALAYSIA

DARIPADA : Y.B. TAN SRI DATO SRI WILLIAM MAWAN IKOM (SARATOK)
PERTANYAAN : LISAN
TARIKH : 30.03.2017

Y.B. TAN SRI DATO SRI WILLIAM MAWAN IKOM [SARATOK]

minta **MENTERI KEWANGAN** menyatakan apakah rancangan Kerajaan untuk membantu rakyat menghadapi kenaikan harga bahan bakar kenderaan.

JAWAPAN

Tuan Yang di-Pertua,

1. Kerajaan sentiasa memantau dan mengambil langkah bagi membendung kenaikan inflasi serta mengurangkan impak terhadap kos hidup golongan berpendapatan pertengahan dan rendah. Kadar inflasi bagi 2016 adalah sebanyak 2.1%, sama seperti kadar inflasi pada tahun sebelumnya. Sementara itu, kadar inflasi pada bulan Januari 2017 telah meningkat kepada 3.2%, sebahagiannya

disebabkan oleh kesan daripada harga minyak mentah global yang semakin pulih.

2. Harga runcit petrol dan diesel di Malaysia adalah berdasarkan mekanisme pengapungan harga terkawal (*managed float*). Kerajaan telah melaksanakan mekanisme ini sejak 1 Disember 2014 di mana harga runcit petrol RON 95 dan diesel ditentukan berdasarkan purata harga sebenar produk tersebut di pasaran pada bulan sebelumnya yang secara langsung dipengaruhi oleh purata harga minyak mentah dunia bagi tempoh yang sama. Oleh itu, secara amnya, harga runcit RON 95 dan diesel di pam akan berubah pada setiap bulan bergantung kepada turun naik harga minyak mentah di pasaran dunia.

3. Walau bagaimanapun, berdasarkan kepada perkembangan harga minyak semasa serta maklumbalas pengguna dan pengusaha stesen minyak, didapati kaedah sedia ada membawa perubahan kadar turun naik harga yang begitu ketara. Justeru itu, berkuatkuasa mulai 30 Mac 2017, Kerajaan akan melaksanakan penetapan harga petrol dan diesel secara mingguan bagi menggantikan kaedah pengapungan terkawal secara bulanan di mana harga siling akan diumumkan pada setiap hari Rabu dan pelaksanaan dibuat pada hari Khamis. Kerajaan yakin bahawa mechanism baharu ini akan membolehkan trend harga runcit yang lebih stabil berbanding harga siling bulanan yang dilaksanakan sebelum ini.

4. Selain itu, pelaksanaan langkah tersebut ini adalah bagi meningkatkan kecekapan perbelanjaan dan pengagihan sumber kewangan negara serta menggalakkan penggunaan sumber tenaga yang lebih cekap. Ketirisan perbelanjaan Kerajaan juga dapat dikurangkan khususnya melalui pengurangan kegiatan penyeludupan dan penyelewengan serta penggunaan barangan bersubsidi oleh warga asing.

Tuan Yang Di-Pertua,

5. Penjimatan yang diperoleh pada tahun 2015 melalui rasionalisasi subsidi bahan api iaitu dengan pelaksanaan mekanisme pengapungan terkawal (*managed float*) ini adalah berjumlah kira-kira RM16 bilion. Sebahagian daripada penjimatan yang diperoleh tersebut disalurkan semula secara terus kepada kumpulan sasaran dalam bentuk bantuan tunai seperti BR1M dan bantuan persekolahan, manakala sebahagian lagi digunakan untuk pembiayaan program dan projek pembangunan yang memberi manfaat kepada rakyat. Ini termasuk menyediakan peruntukan untuk perkhidmatan pendidikan dan kesihatan, pembangunan masyarakat di bandar dan luar bandar serta menambah baik sistem pengangkutan awam. Di samping itu, Kerajaan terus menyediakan insentif bagi meningkatkan pengeluaran

produk pertanian seperti padi dan getah serta perikanan yang turut memberi manfaat kepada golongan berpendapatan rendah.

6. Kerajaan telah mengambil beberapa langkah bersepadu seperti yang diumumkan oleh YAB Perdana Menteri dalam Bajet 2016 pada 23 Oktober 2015 dalam usaha menangani kenaikan inflasi. Antaranya:

Pertama: Memperluaskan barangan kadar sifar GST kepada semua jenis ubat, makanan terpilih dan susu bayi;

Kedua: Pelepasan GST bagi pengimportan barangan terpilih terutamanya barangan makanan, ubat-ubatan, bahan bacaan dan lain lagi;

Ketiga: Meningkatkan kadar pemberian bantuan rakyat 1Malaysia (BR1M) kepada golongan berpendapatan rendah berdasarkan kepada kategori seperti berikut:

- Pendapatan bulanan Isi rumah (RM3,001 - RM4,000): daripada RM800 pada 2016 kepada RM900 pada 2017;
- Pendapatan bulanan Isi rumah (RM3,000 ke bawah) : daripada RM1000 pada 2016 kepada RM1200 pada 2017;
- Pendapatan bulanan Isi rumah (RM1,000 ke bawah) e-Kasih: daripada RM1000 pada 2016 kepada RM1200 pada 2017; dan
- Individu bujang 21 tahun ke atas (RM2,000 ke bawah) : daripada RM400 pada 2016 kepada RM450 pada 2017.

Keempat: Bantuan persekolahan kepada semua pelajar sekolah rendah dan menengah dari kalangan isi rumah berpendapatan RM3,000 ke bawah dan pemberian baucar buku kepada semua pelajar warganegara Malaysia di IPTA dan IPTS;

Kelima: Meningkatkan gaji minimum dari RM900 kepada RM1,000 bagi Semenanjung Malaysia sementara bagi Sabah, Sarawak dan Wilayah Persekutuan Labuan dari RM800 kepada RM920;

Keenam: Memperkenalkan satu kenaikan gaji dan pemberian khas kepada kakitangan Kerajaan;

Ketujuh: Menyediakan rumah mampu milik seperti Rumah Mesra Rakyat dan Perumahan Rakyat 1Malaysia (PR1MA); dan

Kelapan: Meningkatkan taraf hidup isi rumah B40 melalui pelbagai kemudahan pembiayaan.

7. Kerajaan turut mengambil beberapa langkah seperti diumumkan oleh YAB Perdana Menteri dalam Pengubahsuaian Bajet 2016 pada 28 Januari 2016. Antaranya:

Pertama: Mengurangkan potongan caruman KWSP pekerja sebanyak 3 peratus mulai Mac 2016 sehingga Disember 2017, sementara caruman majikan dikekalkan.

Kedua: Bagi mengurangkan kos barang keperluan harian rakyat, Kerajaan telah melaksanakan perkara berikut:

- Bagi menggalakkan penawaran atau bekalan, FAMA membuka pasar belian terus hasil pertanian atau *MyFarm Outlet* yang menjual barang makanan seperti ikan, ayam, daging, sayur-sayuran dan buah-buahan dengan harga 5-20 peratus lebih murah daripada pasaran. Sebanyak 10 lokasi dibuka di pusat bandar seluruh negara pada 2016;
- Jumlah Kedai Harga Patut ditingkatkan daripada 640 buah pada 2016, kepada lebih daripada 1000 buah kedai pada 2017, bagi memastikan rakyat terus menikmati harga barangan yang berpatutan. Sehingga Februari 2017, Kedai Harga Patut telah mencapai sebanyak 1,238 buah; dan
- KPDNKK mempertingkatkan penguatkuasaan dan mengambil tindakan undang-undang ke atas peniaga yang tidak beretika, serta mengambil kesempatan mengaut keuntungan yang berlipat ganda atau *profiteering*.

8. Dalam menangani kenaikan kos sara hidup, Kerajaan akan terus mengambil langkah proaktif bagi mengatasi masalah kekurangan bekalan dan peningkatan kos barangan keperluan asas. Antaranya ialah dengan meningkatkan jumlah pengeluaran barangan domestik yang secara tidak langsung akan meningkatkan pendapatan rakyat terutamanya dalam kalangan PKS tempatan.